
Folketingets Europaudvalg

Folketingets Europaudvalg har d. 01.11.2013 stillet følgende spørgsmål nr. 37 (alm. 
del) til økonomi- og indenrigsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet 
efter ønske fra Nikolaj Villumsen (EL).

Spørgsmål nr. 37:

”Hvor mange kommuner har i 2012 underforbrugt i forhold til anlægsloftet, hvor meget 
har dette underforbrug været på, og hvad siger prognosen for 2013?”

Svar:

Idet der også henvises til besvarelse af EUU spørgsmål nr. 36 kan det oplyses, at der 
ikke kan opgøres et underforbrug for enkeltkommuner ift. den anlægsramme, som i 
økonomiforhandlingerne aftales for kommunerne under ét. Ministeriet har således ikke 
en sådan opgørelse for 2012 eller prognose herfor i 2013.

Supplerende kan det oplyses, at der i økonomiaftalerne hvert år aftales et niveau for 
anlæg. Der kan ved siden af dette fastsættes et anlægsloft, og i så fald indebærer det 
en sanktion, hvis kommunerne samlet set overskrider dette anlægsloft i budgetterne. 

For 2012 blev der aftalt et finansieret anlægsniveau, men ikke et anlægsloft. I tilknyt-
ning til budgetlægningen blev der i øvrigt som led i regeringens kick start givet mulig-
hed for et højere niveau for kommunale anlægsinvesteringer end oprindeligt aftalt. 

Med venlig hilsen
Margrethe Vestager
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